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A református egyházközségtõl az egyház venné át a magyar tanintézménnyel
kapcsolatos alapítói-fenntartói jogokat és kötelességeket
  Léva.  

A református egyházközségtõl az egyház venné át a magyar tanintézménnyel
kapcsolatos alapítói-fenntartói jogokat és kötelességeket
  Léva. Hajtman Béla, a helyi magyar egyházi gimnázium igazgatója a napokban találkozóra
hívta a diákok és a helyi alapiskola kilencedikeseinek szüleit, hogy az iskola lelkészével, Kassai
Gyulával közösen tájékoztassa a megjelenteket a gimnázium körüli helyzetrõl. 
  Október 22-én, a Kassai Gyula tiszteletes által összehívott fórumon Göbõ Sándor, az
alsóbodoki Zoboraljai Vállalkozói Magán Szakközépiskola igazgatója és Paulisz Boldizsár, a
magániskola alapítója bejelentette: kihelyezett osztályt nyitnának Léván a következõ tanévben,
a gimnázium épületében. A keretmegállapodás azóta meg is született, Göbõ Sándor beszélt a
gimnázium tanáraival, Kassai Gyula pedig a diákokkal. A lelkész tisztességesnek nevezte az
alsóbodoki iskola ajánlatát, hiszen az azt célozza, hogy maradjon meg Léván a középfokú
magyar oktatás. Kassai szerint a helyi református gyülekezet egy meggyengült, szétdarabolt
közösség, amely akkora feladatot, mint amilyen a gimnázium fenntartása, nehezen tud vállalni,
hiszen a fenntartási költségek szinte teljes egészében a gyülekezetet terhelik. „Egyszerû és
csábító volt az alsóbodoki javaslat, egy növekvõ, bõvülõ, hosszú távra berendezkedett iskoláról
van szó” – jegyezte meg a lelkész. November 6-án az egyházközségi közgyûlés Kassai szavai
szerint nem dönthetett, nem volt felhatalmazása erre, csak arról határozhatott, elfogadható-e,
vagy sem az alsóbodoki szakközépiskola javaslata. „Hatvanegy jelenlevõ közül ötvennyolcan
támogatásukról biztosították a magán középiskolával kötendõ megállapodás és szerzõdés
eléjük terjesztett tervezetét” – tájékoztatott a lelkész. 
  A már megkötött szerzõdés szerint a lévai református gyülekezet mint tulajdonos húsz évre az
alsóbodoki iskola rendelkezésére bocsátja a gimnázium épületét. A közgyûlés arról is döntött,
hogy 2008. december 31-ig „azon a szinten, ahogyan eddig, teljesíti az iskolafenntartási
kötelezettségeit”. Kassai Gyula elmondta: a magyar közösséget akarja ez a döntés arra
ösztönözni, hogy gondolkozzon el, mivel tud hozzájárulni a magyarság és a gimnázium
megmaradásához. „Ha voltak is konfliktusok, elvitathatatlan: a református egyházközség óriási
dolgot vállalt az iskola fenntartásával. Ha a magyar közösség érett, és alkalmas arra, hogy
együtt gondolkodjon, a gimnáziumnak nem kell bezárnia a kapuit, de az egyháznak meg kellett
húznia egy határt, hogy felébredjünk” – fejtegette Kassai. Kitért arra is, hogy telefonon és
késõbb faxon is Erdélyi Géza református püspök a gimnáziumot és a lévai egyházközséget is
az egyház támogatásáról biztosította. „Ha a helyi egyházközség nem tudja csak 2008 végéig
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fenntartani az iskolát, akkor az egyetemes egyház 2009-tõl átveszi a fenntartás terheit. Ha a
zsinati elnökség felvállalja ezt a javaslatot, akkor egymás mellett mûködhet az alsóbodoki iskola
és a gimnázium, mert bár a magán szakközépiskola nem tudja fölvállalni a gimnázium
fenntartását, semmi akadályát nem látják, hogy megférjen egymás mellett a két intézmény” –
foglalta össze a javaslatot a tiszteletes. 
  Hajtman felolvasta a püspök levelét, amely megállapítja, az egyháznak érdeke a gimnázium
fennmaradása. A javaslat így hangzik: „Az Egyetemes Egyház átveszi a gimnázium
alapító-fenntartói jogait és kötelességeit, azzal, hogy az iskolában a jövõben is nyílnak új
osztályok, az egyházközség pedig ugyanúgy, mint a betelepülõ szakiskola esetében ajánlotta,
bérmentve bocsátaná egyházunk rendelkezésére a gimnáziumnak otthont adó épületet. Minden
esetleges más megoldás, szükség szerint további megegyezés tárgyát képezné”. A levél
tartalmazza azt is, hogy errõl végérvényesen a Zsinati Tanácsnak kell határozatot hoznia. 
  A nyitrai egyetem gyakorlóiskolájává válhat 
  Hajtman Béla, a lévai magyar egyházi gimnázium igazgatója egy másik, november 15-i
keltezésû levelet is felolvasott, melyben László Béla, a nyitrai Konstantin Filozófus Egyetem
Közép-európai Tanulmányok Karának dékánja arra kéri a gimnáziumot, legyen a második
tanévébe lépõ kar gyakorlóiskolája. Hajtman a kilencedikes diákok szüleihez fordulva
megállapította: „Most már van jövõje az intézménynek, a gimnáziumba írathatják a
gyermekeiket”. (fm) 
  FORGÁCS MIKLÓS 
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